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Инфраструктура

ОДНИМИ ИЗ ВАЖНЫХ МОМЕНТОВ 
ПРИ РЕАЛИЗАЦИИ ИНИЦИАТИВ И 
ПРОЕКТОВ ТРАНСФОРМАЦИИ 
ЯВЛЯЮТСЯ СВОЕВРЕМЕННЫЕ И 
КАЧЕСТВЕННЫЕ ВНУТРЕННИЕ 
КОММУНИКАЦИИ. С ЭТОЙ ЦЕЛЬЮ 
И ДЛЯ СНИЖЕНИЯ СОЦИАЛЬНЫХ 
РИСКОВ РАЗРАБОТАН АЛГОРИТМ 
ДЕЙСТВИЙ ПО ПРЕДУПРЕЖДЕНИЮ И 
ЛОКАЛИЗАЦИИ ТРУДОВЫХ СПОРОВ В 
АО «НК «ҚТЖ» И ЕГО ДОЧЕРНИХ ОР-
ГАНИЗАЦИЯХ.  ЕГО ГЛАВНЫЕ ЗАДАЧИ 
–  ПРОФИЛАКТИКА ФАКТОВ, 
СВЯЗАННЫХ C ТРУДОВЫМИ 
КОНФЛИКТАМИ, ПРЕДОТВРАЩЕНИЕ 
СОЗДАНИЯ УСЛОВИЙ И ПРЕДПОСЫЛОК 
ДЛЯ ИХ ВОЗНИКНОВЕНИЯ
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человеческими 
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САНДАР СӨЙЛЕЙДІ
ҚОСТАНАЙ ЖТ БӨЛІМШЕСІНДЕ 
ЖАЛПЫ ЖҮК ТИЕУ КӨЛЕМІ 

ӨСТІ  
 
«ЦИФРЛЫҚ ТРАНСФОРМАЦИЯ» 
БАҒДАРЛАМАСЫНЫҢ АРҚАСЫНДА 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ-НЫҢ ТАЗА ПАЙДАСЫ 

ҚҰРАДЫ.

«ЦИФРЛЫҚ ТРАНСФОРМАЦИЯ» БАҒДАРЛАМАСЫ АЯСЫНДА «ҚТЖ-ЖҮК ТАСЫМАЛЫ» 
ЖШС-ДЕ КОММЕРЦИЯЛЫҚ ФУНКЦИЯЛАРДЫ ОРТАЛЫҚТАНДЫРУ ЖӘНЕ АВТОМАТТАНДЫРУ» 
ЖОБАСЫ РЕСМИ ТҮРДЕ БАСТАЛДЫ. БҰЛ ЖОБА ҚЫЗМЕТ КӨРСЕТУДІҢ ҚОЛДАНЫСТАҒЫ 
ТЕХНОЛОГИЯСЫН ӨЗГЕРТЕДІ ЖӘНЕ КЛИЕНТТЕРГЕ КЕШЕНДІ СЕРВИСТІК ҚЫЗМЕТ КӨРСЕТУДІ 
ЕНГІЗЕДІ. БІЗ ЖҮК ЖӨНЕЛТУШІЛЕР МЕН ЖҮК ҚАБЫЛДАП АЛУШЫЛАРҒА САПАЛЫ ӘРІ 
ҚОЛЖЕТІМДІ СЕРВИС ҰСЫНАМЫЗ.

На участке Актогай –  Достык пере-
гона Бесколь – Жайпак – разъезд 13 
запланирован капитальный ремонт 
в объеме 46,84 километра. На сегод-
няшний день  специалисты  уложили 
23,566 километра рельсошпальной  
решетки на перегоне  Жайпак – Акши. 
Кроме того, уложен  первый путь 
станции Жайпак – 1 212 метров,  а 
также 1 807 метров первого главного 
пути на станции  Бесколь. 

С 24 мая текущего года начался ка-
питальный ремонт пути на перегоне 
Бесколь – Жайпак. На данном участке  
проведено 9 технологических окон, а 
подрядчиком выступает ТОО «InConKz» 
–  «Южная дирекция» ПМС Уштобе. 
Ему предстоят работы и на участках 
Актогай –  Матай, Каратак – Акбалык 
–  Арганаты в объеме 20,27 километра. 

Капитальный ремонт железно-
дорожного пути включает в себя  
оздоровление и профилактику  зем-
ляного полотна, ликвидацию пучин, 
просадок, балластных корыт, обвалов, 
оползней, осыпей и прочего. Ситуация 
осложняется  резко-континентальным 
климатом в регионе –  вслед за обиль-
ными ливнями пришла изнурительная 
жара, и в столь нестабильной погодной 
обстановке специалистам приходится 
проводить  осмотр пути, во время 
которого оценивается его состояние, 
рельсовое хозяйство, стрелочные 
переводы, переезды и прилегающие к 
ним подходы дорог. По итогам осмотра 
устанавливаются сроки устранения 
выявленных неисправностей. 

На железнодорожных перегонах  
работает тяжелая путевая техника. 
Ее миссия – оценить геометрию 
пути и устранить все недостатки. 
Это так называемый планово-преду-
предительный ремонт, без которого 
невозможна бесперебойная работа 
железной дороги. 

Большая нагрузка в эту горячую 
пору ложится на плечи работников 
отдела пути.

– Затяжная весна не лучшим образом 
сказывается на начале летних путевых 
работ, отнимая у нас бесценные дни 
и часы. Сейчас дорог каждый летний 
день, поэтому мы стараемся идти стро-
го по графику, – говорит начальник 
отдела пути Алматинского отделения 
магистральной сети Руслан Нурболат.

И не только  в летней путевой страде  
взгляд сосредоточен  на графике вы-
полнения путевых работ. Организация 
питания, доставка специалистов к 
месту проведения работ, обеспечение 
их бытовыми условиями является 
основной задачей при проведении 
капитального ремонта в регионе. И 
работникам отдела пути предстоит 

учитывать все нюансы  этого периода. 
Совместно со специалистами дис-

танции пути работники отдела пути  
анализируют использование основных 
средств для производства ремонтных 
работ, а также проверяют соответ-
ствие объемов выполненных работ с 
объемами, отраженными в техниче-
ской и сметной документации. Стоит 
отметить, что каждый представитель 
коллектива – профессионал своего 
дела. Начальник отдела пути Руслан 
Нурболат старается предоставить 
своим  специалистам возможность 
реализовать способности, ответственно 
трудится на своей должности ведущий 
инженер Гульнара Искакова. А в спектр 
обязанностей ведущего инженера по 
приемке пути и качества ремонта 
пути Юрия Мельчикова входит прием 
выполненных работ по капитальному, 
среднему и  усиленному ремонту пути. 

Анализируя динамику выполнения 
ремонтно-путевых работ, уже сейчас 
можно  констатировать, что путевая 
кампания в Алматинском регионе 
проходит по плану, без проволочек.

 Фото автора

Делегация АО «НК «ҚТЖ» во главе с 
главным инженером Батыром Котыре-
вым приняла участие в 31-м заседании 
Азиатско-Тихоокеанской региональной 
ассамблеи Международного союза желез-
ных дорог (МСЖД). Мероприятие состо-
ялось в режиме видеоконференцсвязи. 

На заседании АТРА МСЖД рассмотрены 
административные и уставные вопросы, 
результаты текущих проектов, а также 
обсуждены новые инициативы на 2022 год.

С докладами выступили вице-президент 
Китайских железных дорог А Ли Вэньсинь 
и генеральный директор МСЖД Франсуа 
Давенне. Они подробно рассказали о 
ходе работ Азиатско-Тихоокеанской ре-
гиональной ассамблеи МСЖД в первом 
полугодии 2021 года.

В ходе заседания представителями МСЖД 
озвучено назначение председателя правле-
ния АО «НК «ҚТЖ» Нурлана Сауранбаева 
на должность вице-председателя АТРА 
МСЖД на 2021-2022 годы.

Кроме того, участниками заседания 
утвержден финальный отчет по проекту 
«Прогнозирование технического обслужи-
вания железнодорожной инфраструктуры с 
помощью цифровой технологии» (PMDT), 
выполненному АО «Транстелеком» в 2020 году.

Отметим, цель проекта PMDT – разработка 
концепции для перехода от ремонта по плану 
к ремонту и обслуживанию объектов путевого 
хозяйства по фактическому состоянию. В 
ходе работ уже исполнены  главные задачи 
проекта. В том числе внедрены пилотные 
работы и разработка концепции создания 
инструмента (информационной системы), 
обеспечивающего переход от плановых 
ремонтов к ремонту в соответствии с 
фактическим состоянием.

В рамках мероприятия представители 
АО «НК «ҚТЖ» презентовали семинар 
по стандартизации МСЖД-ҚТЖ, запла-
нированный на октябрь 2021 года в 
режиме «онлайн».

Следующее заседание АТРА МСЖД, 
а также 19-е заседание Управляющего 
комитета АТРА МСЖД запланированы 
на 25-26 октября 2021 года, опять же, в 
режиме «онлайн».

Асель ШАЙХЫНОВА, Нур-Султан

РЕМОНТ 
ПО ФАКТУ

ДОРОГ КАЖДЫЙ ЛЕТНИЙ ДЕНЬ
На участках Актогайской и Бескольской дистанций пути в Алматинском регионе 

в самом разгаре летние путевые работы.  Здесь планируется капитально отремон-
тировать 67,11 километра пути. 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

«Самұрық-Қазына» АҚ-ның ұйымдасты-
руымен аталған қоғамның 6 компаниясынан 
«Болашақ» бағдарламасының шәкіртақы 
иелері мен «Болашақ» ассоциациясы мүше-
леріне арналған бос орындар жәрмеңкесі 
онлайн форматта өтті.  

Іс-шараға қатысқандарға «Самұрық-                      
Қазына» АҚ, «ҚТЖ» ҰК» АҚ, «Эйр Астана» АҚ, 
«Қазатомпром» ҰАК» АҚ, «Такен-Самұрық» 
АҚ, «КМГ Инжиниринг» ЖШС өкілдері өз 
компанияларындағы негізгі бағыттар мен 
жастардың қызметте өсу мүмкіндіктері, 
жұмысқа сәтті орналасуға арналған ұсы-
нымдар туралы айтты. Мәселен, «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ-ның Адами ресурстарды басқару 
департаментінің бас менеджері Замир 
Серіковтің айтуынша, ҚТЖ – Қазақстан-
дағы ең ірі жұмыс беруші және ең үлкен 
тармақталған желі. 2024 жылы Қазақ 
теміржолының 120 жылдығы атап өтіледі. 

– Жүк айналымының көлемі мен табыс 
жағынан ҚТЖ әлемдегі 15 ірі темір жол 
компаниясының құрамына кіреді. Бүгінде 
компанияда 113 мың жұмысшы еңбек етсе, 
соның 40 мыңы – жастар. Қазақстандағы 
күре жолдар ұзындығы 21 мың км болса, 
соның ішіндегі қолданыстағы жол ұзын-
дығы – 16 мың км. ҚТЖ 48 кәсіпорынның 
акциясына ие. Осындай ірі компанияда 
жалақы үнемі тұрақты беріледі, бізде оқыту 
жүйесі жақсы жолға қойылған, әлеуметтік 
пакет те қомақты, корпоративтік мәде-
ниет қалыптасқан. Біздің корпоративтік 
құндылықтарымыз БЛАГО сөзінің аясына 
топтасады, – дей келе ол осы құндылықтар 
мәні ашып көрсетілген арнайы бейнероликті 
көпшіліктің назарына ұсынды. Қатысушылар 
тарапынан ҚТЖ компаниясына тәжірибесі 
жоқ жастардың жұмысқа ала ма деген 
сұрақ қойылды. З.Серіковтің айтуынша, 
көбіне өндірістік саласына тәжірибесі жоқ 
теміржолшылар қабылданады. 

Бос жұмыс орындарына келсек, ҚТЖ-да 
былтыр жұмыс іздеу және жинақтау қызметі 
орталықтандырылды. 10700-ден астам бос 
жұмыс орны жабылды. Компаниядағы бос 
жұмыс орындары туралы qsamruk.kz және 
rabotanur.kz порталдарынан оқып білуге 
болады. Компанияның осы бағыттағы же-
кеменшік платформасы қыркүйек айында 
құрылады. 

Ұлан ОРАЗ, Нұр-Сұлтан

БОС ОРЫНДАР 
ЖӘРМЕҢКЕСІ 
ӨТТІ

9,5%

19,991МЛН
ТЕҢГЕНІ

Қазақстанда тұңғыш рет өтіп отырған шараға 
еліміздің және Ресейдің теміржол техникасын пай-
далану және өндіру ісімен айналысатын жетекші 
кәсіпорындарының өкілдері қатысты. 

Жиынның ашылу салтанатында сөз алған Қа-
зақстан машина жасаушылар одағының басқарма 
төрағасы, ҚР Президентінің штаттан тыс кеңесшісі 
Мейрам Пішембаев: «Теміржол саласы – экономика 
үшін аса маңызды саланың бірі. Екі мемлекеттің 
кәсіпорындары арасындағы өзара іс-қимылды 
нығайту өндірілетін өнімнің экспорттық әлеуетін 
арттыруға және осы бағыттағы өсімді жеделдетуге 
мүмкіндік береді», – деп атап өтті.

Сонымен қатар  «ҚТЖ» ҰК» АҚ Басқарма төраға-
сының бірінші орынбасары Қанат Әлмағамбетов 
пен «ТТӨБ» КБ президенті Валентин Гапанович 

қатысушыларға құттықтау жолдап, бұл халықаралық 
конференция екі мемлекеттің өндіріс саласындағы 
ынтымақтастығын арттыратына сенім білдірді. 

– Жылжымалы теміржол құрамын өндіру және 
қызмет көрсету кезінде инновациялық техноло-
гияларды дамыту – бүгінгі күнде өзекті мәселенің 
бірі. Бүгін Қазақстан аумағында алғаш рет өтіп 
жатқан халықаралық конференция екі мемлекеттің 
теміржол техикаларына қажетті өнімдерді өндіретін 
кәсіпорындардың өз өнімдерін көпшілік назарына 
ұсынып, экспорттық көкжиегін кеңейтуге мүмкіндік 
береді. Мұнымен қатар тәжірибе алмасу, ой-пікір 
бөлісу алаңына айналып отыр. Қазір «Қазақстан 
темір жолы» ұлттық компаниясы заманауи ин-
новациялық технологияларды жұмыс процесінде 
қолдануға, пайдалануға мүдделі. Әрине, кейбір 
күрделі теміржол техникаларының бөлшектерін, 
жабдықтарын шетелден сатып алуға мәжбүрміз. 
Бәлкім, осындай жиындар екі елдің отандық өнім 

ТЕМІРЖОЛ  ТЕХНИКАСЫН 
ӨНДІРУШІЛЕР  БАС  ҚОСТЫ

Үстіміздегі жылдың 28-29 маусымында «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ мен «Теміржол техникасын өндірушілер бірлесті-
гі» коммерциялық емес серіктестігі ұйымдастырған                                                    
«Инфрақұрылым және теміржол жылжымалы                                                         
құрамын өндіру және қызмет көрсету кезіндегі иннова-
циялық технологиялар мен материалдар» атты бірлескен                                                                                         
халықаралық конференция өтті.

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Нұр-Сұлтан

өндірушілерінің бірінде жоғын екіншісі толықты-
ратын бірлескен өндіріс кәсіпорындарын ашуға 
ықпал етер. «Теміржол техникасын өндірушілер 
бірлестігі» коммерциялық емес серіктестігі 
құрамына «ҚТЖ» ҰК» АҚ 2014 жылы кірді. Бұл 
бірлестіктің тағы бір ерекшелігі, ол елімізде 
құрастырылып шыққан техникалардың Ресейде 
сертификатталуына, стандартизациядан өтуіне 
ықпал етеді. Сондықтан  аталған серіктестікпен 
ынтымақтастықта болу Ұлттық компания үшін 
де, қазақстандық өндірушілер үшін де маңызды, 
–  деді Қанат Есмұханұлы. 

Пленарлық отырыс барысында қатысушылар 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ бас инженері Батыр Котыревтің 
теміржол машинасын жасауды дамытудағы ҚТЖ 
рөлі туралы баяндамасын зор қызығушылықпен 
тыңдады.

«Қазақстан Республикасында теміржол өнімдерін 
оқшаулау және өндіру деңгейін арттыру аясында 
Компания теміржол компоненттерінің негізгі 
номенклатурасына қатысты импортты алмастыру 
мәселелері бойынша жұмыс кездесулерін өткізеді. 
Құрамдас бөлшектерді өндірушілермен коопера-
цияны күшейту арқылы барынша локализациялау 
міндеті қойылды. Компания материалдардың 
жаңа түрлерін қолдану  және теміржол өнімдерін 
пайдалану сынақтарын жүргізу бойынша техни-
калық шешімдерді қарастыруда, – деп атап өтті 
Батыр Котырев.

Конференция аясында теміржолшылар, машина 
жасау саласын әзірлеушілер мен өндірушілер 
теміржол көлігін одан әрі тиімді дамыту ту-
ралы пікір алмасты. Жылжымалы құрам мен 
инфрақұрылымның энергия тиімділігін арт-
тыруға, қажетті сынақтар жүргізуге ерекше 
назар аударды.

Суреттерді түсірген автор

Нұржан КЕЛБҰҒАНОВ,
«ҚТЖ – Жүк тасымалы» АҚ атқарушы директоры



2
№49 (2657) 29/06/2021

ӨНДІРІС
rail-news.kz

ТУРИЗМ: 
ИНТЕРМОДАЛЬДЫ 
ТАСЫМАЛ 

Қазақстандағы туризм саласын 
дамытуда теміржол саласының 
үлесі қандай? 24-25 маусымда 
елордадағы «ЕХРО» халық- 
аралық көрме орталығында 
өткен Futuroad Expo Astana 
және Automechanika Astana 
көрмесі аясында қамтылған 
тақырыптардың бірі осы болды.

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Қандыағаш

Асхат РАЙҚҰЛ,
Жамбыл 

Ұлан ОРАЗ,
Нұр-Сұлтан

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Жансая СЫДЫҚБАЙ,
Шымкент

Ұлан ОРАЗ,
Сексеуіл

«ASHYQ» ЖОБАСЫ ІСКЕ ҚОСЫЛАДЫ

ВОКЗАЛДАР ҚЫЗМЕТІ ТАЛАПҚА САЙ МА?

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Біліктілікті арттыру 
шарасы теориялық һәм 
практикалық түрде екі 
күн бойына жалғасты. 
Техникалық сабаққа 
Маңғыстау белгі беру 
және байланыс дистан-                                                 
циясынан ШНЦС-7 ма-
маны О.Жұмабаев пен 
Маңғыстау жол дистан-
циясынан жол бапкері 
Қ.Дәулетбаев арнайы 
шақырылып, апатты, стан-
дартты емес жағдайлар 
кезінде қызметкерлердің 
іс-әрекеті бойынша тәжірибелерімен бөлісті. Туындаған 
сұрақтарға жауап берді. Дәріске станция кезекшілері, 
парк және сұрыптау дөңесінің кезекшілері, пойыз 
құрастырушылар, вагон қозғалысының жылдамдығын 
реттеушілер және белгі берушілер қатысты.  

   −  Маңғыстауда жыл басында жарияланған «Кәсіби 
білімді арттыру» үш айлығы аяқталғанына қарамастан 
қызметкерлердің кәсіби біліктілігін, білімін және тех-
никалық оқу сапасын одан әрі арттыру мақсатында 
осы техникалық сабақ жүргізілді. Өткен бес айда түбек 
теміржолында қозғалыс қауіпсіздігін бұзу жағдайы тір-
келген жоқ. Яғни, мұны филиал қызметкерлерінің осы 
тұрғыда атқарып жатқан жұмыстары мен бүгінгідей 
іс-шаралардың жемісі деп білеміз. Сондықтан Маңғыстау 
темір жолының басшылығы Бейнеу, Сай-Өтес, Үстірт, 
Шетпе, Жетібай, Өзен, Болашақ сияқты қалған станциялар 
мен локомотив, вагон деполарында да осы іс-шараны 
жалғастыруға шақырады, – дейді Ақтөбе жүк тасымалы 
бөлімшесі Маңғыстау қосалқы бөлімінің қозғалыс қа-
уіпсіздігі қызметінің бас маманы Асқат Шарапатдинов. 

Суретті түсірген автор

КӘСІБИ БІЛІМДІ 
АРТТЫРУДА

Маңғыстау темір жолы бөлім-
шесінде жоспарлы және жоспар-
дан тыс техникалық сабақтар 
тұрақты өткізіледі. Жақында 
Маңғыстау станциясы бастығы-
ның орынбасары Айбол Есмұ-
хановтың ұйымдастыруымен 
кезекті техсабақ жүргізілді. 

КӨРМЕ

Қызылорда магистральдық желі 
бөлімшесі директорының орынба-
сары Жандарбек Саятұлы Өтегенов 
аймақтағы вокзал шаруашылығы-
ның жай-күйін әңгімелеп берді.

– Біздің көп вокзалдар сонау 
өткен ғасырлардың басында са-
лынған. Әрине, вокзал құрылысы 
жүргізілген кезең талабымен қазіргі 
ғарыштық даму, сандық жүйелер 
енген кезең талабын салыстыруға 
келмейді. Дегенмен сол кезде 
салынған тарихи жәдігерлер әлі 
күнге халықтың игілігіне жарап, 
толық жұмыс істеп тұр. Заман 
талабына сай оларға қазіргі за-
манауи технологиялар орналас- 
тырылған. Уақытылы жөндеуден 
өткізіліп, барынша күтімге алынған 
олардың сырты ескі болғанмен, 
сүйегі мықты. Ұлттық компания 
тарапынан вокзалдарды сауықты-
ру, жаңарту бағытындағы «100 
вокзал» бағдарламасымен өңірде 
біршама жұмыстар атқарылды. 
Кей станцияларда жаңа вокзалдар 
салынды. Сапақ, Бекбауыл, Қорқыт, 
Диірментөбе станцияларындағы 
ескі вокзал ғимараттары тұрғын-
дардың сұранысы болмауынан 
биылғы жылдың соңғы тоқсанына 
дейін жергілікті атқарушы билік 
органдарына өткізіліп, есептен 
шығарылады, қазір құжаттары 
рәсімделіп, әзірленуде, – дейді 
Жандарбек Саятұлы. 

Айтуынша, «ҚТЖ» ҰК» АҚ «100 
вокзал» бағдарламасы аясында 

 Нысанның кіреберісінде 6 QR-код орна-
ластырылған. Соған сәйкес, вокзалға кірер 
кезде жолаушы «Ashyq» қосымшасы арқылы 
QR-кодты сканерлеуі қажет. Келушілер смарт-
фондар арқылы өздерінің мәртебесін анықтай 
алады. Егер ұялы телефонда «Ashyq» қосым-
шасы болмаса, Kaspi.kz, Halyk, Homebank, 
Aitu қосымшаларын пайдалануға болады. 
«Қызыл» және «сары» түсті мәртебесі бар 
азаматтар вокзалға жіберілмейді. Сонымен 
қатар, азаматтардың жеке сәйкестендіру 
нөмірі арқылы да мәртебені анықтауға мүм-
кіндік бар. Егер мобильді қосымшасы немесе 
смартфоны болмаған жағдайда, кіреберісте 
вокзал кешенінің қызметкеріне жеке сәй-
кестендіру нөмірін көрсетсе жеткілікті. Сол 
секілді шетел азаматтары да паспорт нөмірін 
көрсету арқылы өте алады. 

ЖҮЙЕ

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

 Іс-шараның Интермодальды тасымал атты сес-
сиясы кезінде қазақстандық теміржол саласының 
өкілдері ұйымдастырушылар тарапынан қойылған 
сұрақтарға жауап берді. 

Елімізде туризм саласын дамыту – маңызды мақ-
саттардың бірі. Осыған орай биыл «Қазақстан Рес- 
публикасының кейбір заңнамалық актілеріне ту-
ристік қызмет мәселелері бойынша өзгерістер мен 
толықтырулар енгізу туралы» Заң қабылданды. Оның 
ішінде туристік нарықты қолдау бойынша бірнеше 
шара қарастырылды, атап айтқанда, туристік көлікті 
сатып алған жағдайда оның 25 пайызын қайтарып 
беру мәселесі бар. Теміржолға қатысты туризмді 
дамыту ретіне келсек, интермодальды тасымалдау, 
яғни бір билетпен бірнеше көлік түріне міне оты-
рып, діттеген жерге жету бойынша ұсыныстар мен 
бастамалар туралы сөз болды. Ішкі туризмге келсек, 
туристер әдетте ел ішінде әуе немесе темір жол көлігі 
арқылы саяхаттайды. Мәселен, Балқашқа дейін бір 
билет алып, сол билеттің ішіне Балқаш қаласына 
дейінгі әуе немесе темір жол көлігімен бару құны 
да, одан түскесін қалада сізді әрі қарай алып кететін 
автокөлік тасымалының ақысы да кіріп, сол жолдың 
бәріне бір билетпен барасыз. Модераторлар әуе және 
теміржол компанияларынан келген өкілдерден осы 
ұсынысты қаншалықты жүзеге асыруға болатынын 
сұрады. Осыған орай «Жолаушылар тасымалы» АҚ 
«Интермодальды жолсапар» жобасының атқарушы 
директоры Антон Саболевский аталған жобаның 
Қазақстан теміржолында былтырдан бастап қолға 
алынғанын айтты. Оны жүзеге асыру үшін бірнеше 
міндет жүктелген. 

– Біріншіден, тасымал бойынша жолаушыларға 
арналған жаңа модель керек, адам діттеген жеріне 
ұшақпен-ақ екі сағатта жетер болса, онда пойызда үш 
күн жүрудің қажеті бар ма, екіншіден, бірнеше көлік 
түрлеріне арналған қызметтерді бір жерден табатындай 
мобильді қосымша жасауды ұсындық, жалпы аталған 
жобаны Қазақстан теміржолы қолдайды, – дейді ол. 
Қатысушылар тарапынан қойылған сұрақтардың бірі 
жолаушылар пойыздарымен адамдардың жолда жүруі 
азайған қыркүйек-қазан айында туристік пойыздар 
ұйымдастыру мәселесіне қатысты болды. Жалпы бас- 
тама көтерушілер интермодальды тасымал туристер 
үшін логистиканы қысқартып қана қоймай, олардың 
қызметтің сан түрін көріп, түрлі әсер мен жағымды 
көңіл-күйге бөленуіне мүмкіндік береді деп санайды. 

ТЕХСАБАҚ

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

СЕРВИС

Қызылорда өңірінде сонау Орынбор-Ташкент теміржолымен 
қатар салынған, іргетасының қаланғанына ғасырдан аса уақыт 
өткен, бүгінде тарихи жәдігерге айналған вокзалдар көп. 

үшінші типті вокзалда тәулігіне 
10 адамға қызмет көрсетіледі деп 
есептелінген. 

Осы жолаушыларға қызмет 
көрсететін өндірістік пункттердің 
бірқатары кезінде салынғанмен 

бұл пункттер қыста суық, жазда 
ыстық болғандықтан жұмыс жа-
сауға қолайсыз болып отыр. Сон-
дықтан, сондай қолайсыздықтарды 
біртіндеп жойып жатырмыз. Өткен 
жылдары Жалағаш станциясын-
дағы вокзал-пунктіне өзіміздің 
құрылыс-жөндеу бригадамызбен 
құрылыс-монтаж жұмысын жаса-
дық, шатырына жылу мен суықты 
өткізбес үшін минералды мақта 
төсеп, төбесін қайта жаптық. Жылу 
жүйелері тексеруден өткізіліп, 
жаңалап ауыстырылды. Бесарық 
станциясында да жылу жүйелері 
ауыстырылды. Ал халық көп қо-
ныстанған, жолаушы пойыздары 
аялдайтын вокзалдар өз қызметін 
толыққанды атқарып отыр, – дейді 
Ж.Өтегенов.

Айтуынша, бүгінгі таңда аймақ 
бойынша барлық вокзалдар сани-
тарлық сақтық жабдықтарымен 
толық жарақталған. Карантин 
талаптары қатаң сақталады. Қы-
зылорда вокзалы ғимаратынан 
жолаушылардың кіріп-шығуы, қол 
жүктері арнайы құрылғылармен 
жарақталған пунктте бақылап-тек-
серіледі. Ана мен бала бөлмесі бар, 
күту залында электронды кезек 
жүйесімен қызмет көрсетіледі, 
мүгедектерге арналған күту бөл-
месі жарақталған, медициналық 
пункт жұмыс істейді. Қауіпсіздік 
үшін ескерту, белгі беру және 
т.б. жүйелер (Скуд) енгізілген, 
СКБ-қауіпсіздікті сақтау (жұмыс 
бөлмесіне бөгде адамның кіруін 
шектеу) жүйесі оналастырылуда. 
Бірінші санаттағы Қызылорда 
вокзалы шілде айынан бастап 
«ASHYQ» жобасымен жұмыс жа-
сайтын болады. 

Суретті түсірген автор

1 шілдеден бастап Атырау темір жол вокзалы жолаушыларға 
«Ashyq» қосымшасы арқылы қызмет көрсетуді бастайды. Оған 
дайындық жұмыстары алдын ала жүргізіліп, бүгінде нысан 
жолаушыларды қабылдауға дайын. 

– Коронавирустық инфекцияның таралу 
қаупін азайту мақсатында 1 шілдеден рес- 

публикалық дәрежесі бар Атырау вокзалы 
кешенінде «Ashyq» жобасы енгізіледі. Бұл 
жұмыстар «Атамекен» кәсіпкерлер палата-
сымен бірлесе орындалып, олар өз тарапынан 
жобаны енгізуге және алгоритмін түзуге көмек 
берді. Бұған дейін вокзал ішінде осы туралы 
бейне хабарламалар іліп, халықты құлағдар 
етуді мақсат еттік. Кіреберісте жобаны пай-
далану туралы барлық ақпарат толықтай 
көрсетілген. Оған қоса, вокзал қызметкерлері 
жолаушыларға жөн сілтеп, қызмет көрсетеді. 
Жолаушылар кептелісі болмас үшін 6 QR-код 
орнатып отырмыз және ЖСН арқылы өтуге 
де мүмкіндік бар. Осы қызметтерді атқару 
үшін вокзал қызметкерлерімен қоса тағы 5 
адам қалалық жұмыспен қамту орталығынан 
бөлінді, – дейді Атырау магистральдық желі 
бөлімшесі вокзал шаруашылығы бөлімінің 
бастығы Айбек Қуанышев. 

Айта кетерлігі, қазір Атыраудан елордаға 
және Алматы, Ақтөбе, Маңғыстау бағытта-
рында пойыздар қатынайды.  

Суретті түсірген автор

 

Кездесу Бас көлік прокуратурасы, мүдделі 
құрылымдық бөлімшелер және кәсіподақ 
өкілдерінің қатысуымен өтті. Қанат Көбесов 
тасымалданатын жүктерді ұрлау жағдай-
ларының алдын алу және сақтау бойынша 
алдын алу іс-шараларын күшейту қажеттігін 
атап өтті. Жол картасына теміржол жүктерін 
қорғау саласына цифрлық технологияларды 
енгізу үшін жағдай жасайтын кешенді ұй-
ымдастыру іс-шаралары енгізілетін болады. 
Әсіресе, кадрларды іріктеуге, персоналды 
оқытуға және кәсіптік даярлауға ерекше 
назар аударылады. 

Жол картасы Заңдылықты, құқықтық 
тәртіпті және көліктегі қылмысқа қарсы 
күресті қамтамасыз ету жөніндегі үйлестіру 
кеңесінің хаттамасын орындау шеңберінде 
қабылданатын болады.

– Маусым айының басында «ҚТЖ-Жүк 
тасымалы» ЖШС-да «ҚХР-Еуропа-ҚХР 
бағыты бойынша контейнерлік пойыздар-
да жүктердің сақталуы, Достық, Алтынкөл 
шекаралық өткелдерінде жүкті қайта тиеу 
сапасы» айлығы басталды. Осылайша, Қы-
тайдан Еуропаға бағытталған транзиттік 
контейнерлік пойыздардың жүру бағдары 
бойынша жүктердің сақталуы ерекше бақы-
лауға алынды. Өткізу режимдері күшейтілді, 
рейдтер, соның ішінде кенеттен рейдтер 

жүргізілуде, Достық және Алтынкөл стан-
цияларының қайта тиеу терминалдарында 
бейнебақылау камераларының жұмысы 
тексеріледі», – деді Қанат Көбесов.

Өз кезегінде, Бас көлік прокуратурасының 
өкілдері жүктің сақталуын қамтамасыз 
етуде күш-жігерді біріктіруге ниет білдірді. 
Еңбек міндеттерін орындау кезінде құқық 
бұзушылыққа жол берген қызметкерлердің 
жауапкершілігін күшейту қажеттілігі туралы 
айтылды. Ол үшін ҚР Еңбек кодексіне өзге-                                                                                                  
рістер мен толықтырулар енгізуге бастамалар 
көтерілмек.

 Кеңес қорытындысы бойынша осындай 
кездесулерді тұрақты негізде өткізу ұсынылды.

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

ЖОЛ КАРТАСЫ ӘЗІРЛЕНУДЕ
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
темір жолдағы жүктің сақта-
луы бойынша Жол картасын 
әзірлеуде. Бұл туралы дөңгелек 
үстел барысында «ҚТЖ-Жүк 
тасымалы» ЖШС Бас дирек-
торының орынбасары Қанат 
Көбесов мәлімдеді. 

Ислам ТАЛҒАТ,
Нұр-Сұлтан

ДӨҢГЕЛЕК 
ҮСТЕЛ

БҮГІНГІ ТАҢДА АЙМАҚ БОЙЫНША БАРЛЫҚ ВОК-
ЗАЛДАР САНИТАРЛЫҚ САҚТЫҚ ЖАБДЫҚТАРЫМЕН 
ТОЛЫҚ ЖАРАҚТАЛҒАН. КАРАНТИН ТАЛАПТАРЫ 
ҚАТАҢ САҚТАЛАДЫ. ҚЫЗЫЛОРДА ВОКЗАЛЫ ҒИ-
МАРАТЫНАН ЖОЛАУШЫЛАРДЫҢ КІРІП-ШЫҒУЫ, 
ҚОЛ ЖҮКТЕРІ АРНАЙЫ ҚҰРЫЛҒЫЛАРМЕН ЖА-
РАҚТАЛҒАН ПУНКТТЕ БАҚЫЛАП-ТЕКСЕРІЛЕДІ. 

Сыр өңірінде 10 вокзал салу жұ-
мысы 2011 жылдың сәуір айында 
басталып, 2013 жылы жаңа вок-
залдар, яғни жаңадан салынған 
вокзалдар-жолаушыларға қызмет 
көрсететін өндірістік пункттер 
пайдалануға берілген. Олар бекет-
тердегі жергілікті тұрғындардың 
орналасу тығыздығына қарай үш 
түрлі болып белгіленген екен. Жаңа 
ғимараттар типіне қарай ең кішісі 
18 шаршы метрден басталып, 125 
шаршы метрлік көлемді құрайды. 

Мәселен, Қамыстыбас, Жалағаш 
станцияларында 1-типті, Аралқұм 
мен Тереңөзек станцияларында 
2-типті, Сапақ, Бекбауыл және 
Шорнақ станцияларына 3-типті 
ғимараттар салынған. Станция-
дағы жолаушыларға қызмет ету 
мүмкіндігіне қарай, ол жердегі 
тұрғылықты халықтың тығыздығы 
мен жолаушылар нөпіріне қарай 
сараланып салынған бірінші типті 
вокзал тәулігіне 100 жолаушыға 
қызмет көрсетуге есептелінген. 
Екінші типтілері тәулігіне 50 адамға, 

бүгінде пайдаланылмайтындығы 
туралы да пікірлер айтылып жүр...

– Қолданысқа берілгеніне он 
шақты жылға жуықтаған жаңа вок-
залдардың кейбірі өз функциясын 
атқармай отырғаны рас. Себебі, 
кейбір станцияларға жолаушылар 
тасымалдайтын пойыздар тоқта-
майды, сондықтан вокзал ретінде 
толыққанды жұмыс жасамай отыр- 
ғанымен ол пункттердің бірінде 
станция қызметшілері отыр,  тағы 
да басқа қажетке пайдалануда. 
Және кезінде кеткен кемшілік, 
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В мероприятии приняли                     
участие генеральный директор 
ТОО «Қамқор Менеджмент» 
Диас Сулейменов, заместитель 
директора по эксплуатации фи-
лиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция 
магистральной сети» Толеу-
бай Кенжебеков, руководитель 
ТОО «Теміржол жөндеу» Айбек 
Терекбаев, главный ревизор 
товарищества, Почетный желез-
нодорожник Бахытжан Садриев, а 
также передовики производства.

– Для совершенствования тех-
нологического процесса капи-
тального ремонта пути, а также 

улучшения условий труда путейцев 
ТОО  «Қамқор Менеджмент» при-
обретены автомашины  нового 
поколения знаменитой линейки 
внедорожников марки ГАЗ с 
крано-манипуляторной установ-
кой. Они сочетают уникальную 
проходимость с высоким уровнем 
комфорта  и пассажировместимо-
стью, – сообщил в приветственном 
слове Диас Сулейменов. 

Автомашины белорусского 
производства ГАЗ SADKO NEXT 
модификации С42А43 с кра-
но-манипуляторной установкой 
FASSI М30А13 закуплены для 
нужд филиалов ПМС Астана, 
ПМС Актобе, ПМС Бірлік и ПУ 
Шар ТОО «Теміржол жөндеу». 

Стоит отметить, что ТОО 
«Теміржол жөндеу», входящее в 
состав группы компаний «Қамқор 
Менеджмент», в настоящее время 
имеет возможность ежегодно 
выполнять капитальный ремонт 
от 150 до 500 километров пути, 
а также перспективные проекты 
строительства железнодорожных 

линий в любой части страны и 
за ее пределами.

– Преимуществом новых авто-
мобилей является оснащенность 
средствами малой механизации 
для путевого хозяйства, такими 
как шуруповерты, рельсорезные 
и  рельсосверлильные станки, 
шпало-подбойки и многое дру-
гое, – сказал Диас Сулейменов.

Техника позволит незамед-
лительно устранять замечания, 
выявленные на участках капиталь-
ного ремонта пути после прохода 
мобильных диагностических 
комплексов. Кроме того, она 

облегчит работы в труднодо-
ступной местности, обеспечит 
выгрузку и погрузку средств малой 
механизации, которая зачастую 

осуществлялась работниками 
филиалов ТОО «Теміржол жөн-
деу» вручную. Благодаря своим 
характеристикам автомашины 
могут использоваться на масштаб-
ных строительных и ремонтных 
работах с максимальной эконо-
мической выгодой.

– Группа компаний «Қамқор 
Менеджмент» на постоянной 
основе инвестирует средства 
в повышение технической ос-
нащенности, освоение новых 
технологий, обновление стро-

ительной и ремонтной техники 
для максимального удовлетво-
рения потребностей Қазақстан 
темір жолы и обеспечения каче-
ства, надежности и безопасно-
сти на стальной магистрали, –                                                                    
подчеркнул Диас Сулейменов. 

В свою очередь, заместитель 
директора по эксплуатации фи-
лиала АО «НК «ҚТЖ» – «Дирекция 
магистральной сети» Толеубай 
Кенжебеков выразил благодар-
ность работникам ТОО «Қамқор 
Менеджмент» и ТОО «Теміржол 
жөндеу» за безупречный труд 
и выполнение поставленных 
задач, отметив, что, несмотря 
на нелегкое экономическое 
положение, группа компаний 
вкладывает финансовые ресурсы 
в модернизацию техники и тех-
нологического оборудования. 

– Во время проведения тех-
нологических окон все должно 
быть организовано так, чтобы 
работники на железнодорожных 
путях выполняли свои задачи 
качественно и в срок, ни на 
минуту не задерживая сверх 
отведенного времени движение 
поездов на оживленной маги-
страли. И сегодня мы становимся 
свидетелями обновления авто-
парка и усовершенствования 
работ с помощью технических 
средств и передовых технологий,                                    

– сказал Толеубай Кенжебеков. 
В торжественной обстановке 

представителям ПМС Астана, 
ПМС Актобе, ПМС Бірлік и ПУ 
Шар ТОО «Теміржол жөндеу» 
вручили ключи и документы от 
новой техники.   

Слова благодарности руковод-
ству от лица работников выразил 
водитель автомашины ГАЗ филиа-
ла ТОО «Теміржол жөндеу» – «ПМС 
Астана» Махмет Мухангалиев.

– Проводимые вами мероприятия 
и внедренные современные методы 
труда позволяют нам достигнуть 
хороших результатов, успехов и 
увидеть перспективы дальнейшего 
развития, –  сказал он.

Почетный железнодорожник 
Бахытжан Садриев отметил, что 
в этот день дан старт переосна-
щению путевых машинных стан-
ций, что уже в скором времени 
принесет свои положительные 
плоды для стальной магистрали 
Казахстана. 

В завершение Диас Сулей-
менов поделился планами по 
реализации инвестиционной 
программы группы компаний 
«Қамқор Менеджмент» для улуч-
шения условий и увеличения 
производительности труда.

– Следующий этап – приобрете-
ние выправочно-подбивочно-от-
делочной машины ВПО-С, которая 
отличается от предыдущей версии 
высокой производительностью, 
многофункциональностью и яв-
ляется самоходной, – сообщил он. 
– Также в 2021 году запланировано 
дооснащение ПМС платформами 
УСО и моторными платформами 
МПД для увеличения объемов 
работ в окно.

Фото автора

3АКТУАЛЬНО

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

ГРУППА КОМПАНИЙ «ҚАМҚОР МЕНЕДЖМЕНТ» НА 
ПОСТОЯННОЙ ОСНОВЕ ИНВЕСТИРУЕТ СРЕДСТВА 
В ПОВЫШЕНИЕ ТЕХНИЧЕСКОЙ ОСНАЩЕННОСТИ, 
ОБНОВЛЕНИЕ СТРОИТЕЛЬНОЙ И РЕМОНТНОЙ 
ТЕХНИКИ ДЛЯ МАКСИМАЛЬНОГО УДОВЛЕТВОРЕ-
НИЯ ПОТРЕБНОСТЕЙ ҚАЗАҚСТАН ТЕМІР ЖОЛЫ И 
ОБЕСПЕЧЕНИЯ КАЧЕСТВА, НАДЕЖНОСТИ И БЕЗО-
ПАСНОСТИ НА СТАЛЬНОЙ МАГИСТРАЛИ.

Не задумываясь об опасности, школьники и студенты 
делают селфи,  устраивают игры и прогулки по железно-
дорожным путям. Подобные случаи, по словам директора 
Костанайского филиала ТОО «ВЖДО» Каната Отепова, 
учащаются с началом летних каникул. А потому для                      
сотрудников военизированной железнодорожной охраны 
наступает горячая пора.  

– Железная дорога является зоной повышенной опасно-
сти, так как существует угроза наезда подвижного состава 
на людей. Поэтому, находясь в местах движения поездов, 
всегда необходимо соблюдать требования безопасности, 
иначе это чревато тяжкими последствиями, – говорит 
Канат Отепов. – Человек может стать жертвой собствен-
ной халатности и невнимательности. Родители должны 
учить детей переходить железнодорожный путь только 
по пешеходному переходу, не подлезать под вагоны для 
перехода занятого пути, не должны оставлять детей без 
присмотра вблизи железной дороги.

В ходе работы сотрудники Костанайского филиала вое-
низированной железнодорожной охраны и работники мо-
бильной группы оперативного реагирования ТОО «ВЖДО» 
предостерегли и предотвратили ряд случаев, когда молодые 
люди вышли на пути, чтобы сделать селфи, напомнив, что 
стальная магистраль – не место для развлечений.

БЕЗОПАСНОСТЬ

МЕНЬШЕ  НАРУШЕНИЙ  
И  ЭКСТРЕННЫХ  ТОРМОЖЕНИЙ

За пять месяцев с начала текущего года в Ал-
матинском эксплуатационном локомотивном 
депо уменьшилось количество нарушений 
по данным расшифровки скоростемерных 
лент, значительно снизились экстренные 
торможения и случаи наезда на скот.

столкновение с животным ве-
дет не только к его гибели, но и                        
повреждению локомотива, сбою в 
графике движения поездов. Но самое 
главное – в результате экстренного 
торможения возникает опасность 
травмирования пассажиров и членов 
локомотивных бригад.

Особенно проблематичны-
ми участками в этом отноше-
нии являются Алматы – Отар,                            
Алматы – Сарыозек. На узловых 
совещаниях машинисты всегда 
поднимают вопрос  перегона 
Бурундай – Аксенгир, где местные 
жители не задумываются о том, 
что на этом участке предусмотрено 
скоростное движение.

 Что касается эксплуатационных 
показателей за 5 месяцев 2021 года, 
то перевозочная работа при плане 
7422,936 миллиона тонно-киломе-
тров брутто фактически составила 
7366,192. Техническая скорость 
достигла  48,90 километров в час, 
или 99,42% к плану.

Экономия дизельного топлива 
при выполнении перевозочной 
работы выполнена на 138,46% к 
плану и составила 236,001 тонны 
от установленного права расхода, 
в том числе в грузовом движении 
– 231,930 тонны, хозяйственном 
движении – 3,555, маневровом – 
0,515 тонны.

В Алматинском эксплуатаци-
онном локомотивном депо ак-
цент делается на повышении 
персональной ответственности 
командно-инструкторского состава, 
тщательно   проводится  проверка 
работы локомотивных бригад 
в пути следования, содержания 
локомотивов, организация отдыха, 
качество выполнения техниче-
ского обслуживания приборов 
безопасности на локомотивах. 

Фото автора

С января по май 2021 года 
допущено 37 случаев нарушений 
по данным расшифровки скоро-
стемерных лент, против 46 за 
аналогичный период прошлого 
года. Но зато увеличилось коли-
чество замечаний, сделанных 
локомотивными бригадами в 
Книге замечаний машинистов 
– за 5 месяцев с начала года 
поступил 1 921 рапорт, что на 
765 больше соответствующего 
показателя 2020 года.  

Уменьшилось на один случай 
по отношению к тому же периоду 
прошлого года количество сбоев 

в работе АЛСН – 423 случая с 
января по май текущего года.

За этот период машинистами 
депо применено 206 экстренных 
торможений, против 255 в прошлом 
году. В том числе из-за людей на 
путях – 77 случаев, с наездом – 1 к 
4 за тот же период минувшего года. 

Цифры красноречиво под-
тверждают и существенное 
снижение наездов на скот. Если 
за 5 месяцев 2020 года зафикси-
ровано 110 случаев, то с начала 
нынешнего – 62, хотя в летний 
период безнадзорный скот прак-
тически  гуляет по путям. И 

сколько бы руководство депо 
и отделения магистральной 
сети не обращалось к мест-
ным исполнительным органам, 
фермерским и крестьянским 
хозяйствам, все тщетно. Не ре-
агируют на профилактическую 
работу и жители находящихся 
рядом со стальной магистралью 
населенных пунктов, нарушая 
правила выпаса и прогона скота 
через железнодорожные пути.

– Не стоит, наверное, говорить, 
какую моральную травму наносят 
машинисту наезды, а сколько сил, 
энергии растрачивается, чтобы 
избежать подобных ситуаций, – 
комментирует начальник депо 
Болатказы Толекпаев. – Ведь                   

ОБНОВЛЕНИЕ

НОВАЯ ТЕХНИКА – НА СЛУЖБУ МАГИСТРАЛИ
ТОО «Қамқор Менеджмент» приобрело новые образцы грузовой 
спецтехники для капитального ремонта железнодорожных пу-
тей. В минувшую пятницу в столице состоялась торжественная 
церемония вручения ключей от автомашин представителям 
производственных филиалов ТОО «Теміржол жөндеу».

ПРОФИЛАКТИКА

ПРЕДОСТЕРЕЧЬ ОТ БЕДЫ

Сотрудники Костанайского фили-
ала ТОО «ВЖДО» проводят рейдо-
вые проверки железнодорожного 
полотна с целью предотвращения 
несчастных случаев с участием 
детей и подростков.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Асель ШАЙХЫНОВА,
Нур-Султан

Во время мероприятия участники обсудили форми-
рование в компании атмосферы нулевой терпимости к 
любым коррупционным проявлениям, приверженности 
высоким стандартам поведения со стороны работников 
и должностных лиц. Перед участниками с разъяснитель-
ными докладами выступили представители департамента 
корпоративной безопасности и комплаенс-службы АО 
«НК «ҚТЖ», а также проектного офиса «Адал жол». 

Исполняющий обязанности заместителя генерального 
директора по корпоративным вопросам АО «KTZ Express» 
Мирдияс Расилов проинформировал собравшихся об имев-
шихся ранее фактах мошенничества со стороны бывших 
работников компании. Спикер подчеркнул, что упомянутые 
лица осуждены и привлечены к реальному лишению свободы.

– Нашей общей целью по противодействию коррупции 
является минимизация риска вовлечения должностных 
лиц и работников, независимо от занимаемой должно-
сти, в коррупционную деятельность, ведь коррупция 
представляет собой серьезный барьер на пути устойчи-
вого развития, снижает экономический рост, искажает 
конкуренцию, подрывает доверие клиентов и партнеров, 
а также связана с серьезными правовыми рисками, – 
подчеркнул в своем выступлении Нурлан Игембаев.

Фото автора

СОВЕЩАНИЕ

БАРЬЕР  ДЛЯ  РАЗВИТИЯ

На днях в АО «KTZ Express» под 
председательством генераль-
ного директора компании Нур-
лана Игембаева и при участии 
представителей АО «НК «ҚТЖ», 
проектного офиса «Адал жол» со-
стоялось совещание по вопросам 
предупреждения и профилакти-
ки коррупционных проявлений 
среди работников. 

В  НОВОМ  ФОРМАТЕ

С 1 июля железнодорожный 
вокзал города Павлодар начнет 
работать по системе «Ashyq». 
Внутрь здания смогут пройти 
пассажиры только с синим и 
зеленым статусами. Об этом 
на минувшей неделе сообщил 
руководитель региональной 
палаты предпринимателей 
Серик Садвакасов. 

– При входе пассажиры должны будут просканировать 
QR-код с помощью мобильного приложения «Ashyq». 
Сейчас насчитывается 86 субъектов   Екибастуза, 
37 субъектов Аксу и 73 из районных центров. По 
проекту «Ashyq» уже работает аэропорт города, с 1 
июля планируется внедрение на железнодорожном 
вокзале. Сейчас он готов к работе в новых условиях, 
– рассказал директор палаты предпринимателей 
Павлодарской области Серик Садвакасов. 

Мониторинговые группы на постоянной основе 
будут проверять соблюдение всех условий, в том 
числе карантинных мер на железнодорожном вокзале. 

К слову, в число аутсайдеров, которые в течение 
двух недель не использовали QR-код, вошло 101 
предприятие Павлодарского Прииртышья. Всего 
в регионе насчитывается свыше 500 участников 
проекта. 

Жанара ЖУСУПОВА,
Павлодар

АКТУАЛЬНО

!

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы
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Мнение эксперта

На железной дороге активно ве-
дется разъяснительная работа по 
вакцинации. Работники магистрали 
по всей стране принимают участие в 
онлайн-встречах с врачами на тему 
«Вакцина против сovid-19».  

Борьба с пандемией коронавируса 
продолжается уже второй год. Колоссальная нагрузка в этом 
нелегком деле легла на систему здравоохранения и медработ-
ников. На помощь медикам пришла вакцинация, являющаяся 
единственно верным способом выработать коллективный 
иммунитет и вернуться в прежний ритм жизни.

Почему вакцинация от коронавируса проводится только 
для людей старше 18 лет и можно ли планировать бере-
менность после получения прививки? Об эффективности 
вакцинации и ее влиянии на человеческий организм расска-
зала врач-эпидемиолог городской столичной поликлиники                                     
№4 Айман Досанова.

– Сейчас у людей есть выбор, какую вакцину получить – 
российского, казахстанского или китайского производства. 
Все это делается на добровольной основе, – отмечает она. 
– Важность вакцины колоссальна, поскольку именно мас-
совая вакцинация не раз спасала человечество от разного 
рода болезней, от которых до этого умирали сотни людей. 
К сожалению, в Интернете мы порой видим недостоверную 
информацию о вреде вакцины против коронавируса. Но все 
эти препараты перед выпуском прошли множество проверок 
и испытаний, поэтому хочется, чтобы люди не верили ложным 
фактам, а опирались только на научно доказанные данные.  

По ее словам, для того чтобы остановить пандемию, пройти 
вакцинацию должно около 60-70% населения, именно тогда 
может выработаться коллективный иммунитет, а заражать 
будет некого. 

– Хочу призвать граждан соблюдать элементарные пра-
вила и саннормы. Мы, врачи, также ходим в масках, поль-
зуемся антисептиками, соблюдаем дистанцию – это тоже 
действенный метод борьбы с распространением вируса. Мы 
видим также, что есть люди, выступающие против ношения 
масок, которые собираются в местах массового скопления 
людей, ходят по гостям. Такое беспечное поведение ведет 
к увеличению численности заболевших. А сейчас активно 
распространяется и так называемый индийский штамм ко-
ронавируса, который отличается более агрессивной формой 
заболевания и быстрым распространением, – подчеркнула 
Айман Досанова.

Врач напомнила, что получить прививку от коронавируса 
могут взрослые старше 18 лет. Вакцина противопоказана 
беременным, кормящим женщинам, людям, имеющим 
онкологические заболевания и аллергические реакции на 
компоненты препарата.

По словам Айман Досановой, планировать беременность 
после получения вакцины можно, но не в период между 
введением 1-го и 2-го компонента, а лишь спустя 1,5 месяца 
после полной вакцинации.

Вместе с тем она отметила, что вакцина не защищает от 
вируса на 100%, но, если провакцинировавшийся человек 
все же заболеет, болезнь будет протекать в достаточно 
легкой форме. 

– Многие спрашивают, что делать, если у человека 
проявлялась аллергия на какие-либо препараты. В таком 
случае, прежде чем вакцинироваться, следует обратиться к 
своему участковому врачу, который определит, необходим 
ли в вашем случае медотвод. То же самое касается людей с 
хроническими заболеваниями, к примеру, сердца. В целом 
после получения вакцины в течение трех дней у людей 
может проявляться слабость, ломота в теле, повышенная 
температура тела. Это тоже не в новинку, подобные реакции 
организма могут проявиться на любую другую вакцину. 
Поэтому и дается срок в три дня, а при непосредственном 
введении пациент наблюдается в течение 30 минут, чтобы 
в случае проявления каких-то реакций принять незамед-
лительно меры. Но таких случаев в нашей практике не 
было, – добавила спикер.

Напомним, в столице работает свыше 100 пунктов 
вакцинации против коронавируса, расположенных в уч-
реждениях ПМСП, торгово-развлекательных центрах и 
торговых домах города. 

В поддержку кампании по вакцинации населения пред-
приниматели Нур-Султана проводят раздачу ценных призов, 
бытовой техники, скидочных сертификатов. К слову, среди 
тех, кто получит первый компонент вакцины в ТРЦ «Mega 
Silk Way» до 30 августа, разыграют автомобиль.

В этот знаменательный день 
ветераны-железнодорожники приго-
товили для именинницы приятный 
сюрприз – организовали встречу 
с самыми близкими друзьями и 
коллегами. Поздравить Даригу 
Садыковну пришли председатель 
узлового Совета ветеранов станции 
Нур-Султан Машур Жабагин, его 
заместитель Сания Абдрахманова, 
председатель Совета ветеранов 
Астанинского эксплуатационного 
локомотивного депо Людмила 
Красноштанова, Почетный же-
лезнодорожник Николай Лобын-
цев, ветераны отрасли Людмила              
Ждаморова и Серик Байтасов.

В торжественной обстановке 
Дариге Алпашевой вручили «Алғыс 
хат» и грамоты от Центрального 
совета ветеранов-железнодорож-
ников АО «НК «ҚТЖ», узлового 
Совета ветеранов станции Нур- 
Султан, а также и городского Совета 
ветеранов. 

– Дарига Садыковна – это один 
из редких работников, на протяже-
нии жизни преданных профессии 

и всегда внимательных к людям. 
Детство Дариги Садыковны прошло 
в селе Георгиевка Кордайского 
района Джамбульской области. 
Ее отец работал проводником 
пассажирского поезда, и маленькая 
Дарига мечтала пойти по его стопам. 
Украдкой примеряла отцовскую 
форму, восторженно разглядывая 
блестящие значки. А однажды даже 
пришла в ней в школу – так хотелось 
продемонстрировать  свой самый 
красивый наряд одноклассникам.  

Неудивительно, что по окон-
чании 10 классов Дарига сразу 
пришла на железную дорогу. К 
тому моменту ее отца перевели 
на станцию Акмолинск, там же 
трудился двоюродный брат буду-
щей железнодорожницы, и в 1958 
году, в день своего 17-летия, порог 
станции впервые переступила 
Дарига. Впоследствии она стала 
для нее вторым домом, подарила 
встречу с супругом Шинибеком 
Кошеновым, верных друзей и дело 
всей жизни. 

Трудовой путь Дарига Алпашева 
начала в дистанции погрузоч-
но-разгрузочных работ, работала 
информатором по отправлению и 

Кездесу Сай-Өтес станциясындағы 
желілік полиция бөлімшесінің қызмет көр-
сету аймағында үш күн бойына жалғасқан 
тәртіпсіздікке және құқық бұзушылыққа 
«мүлдем төзбеушілік» акциясының екінші 
кезеңі аясында өтті. 

Акцияның бірінші кезеңі жылдың басында 
ұйымдастырылып, онда осы станция аумағын-
да жеті құқық бұзушылық дерегі анықталған 
еді. Бұл жолы полиция инспекторлары тек 
түсіндіру жұмыстарымен айналысты. 

− Акцияның алғашқы күнінде инспектор-
ларымыз №109/110 «Ақтөбе-Маңғыстау» 
жолаушылар пойызын аралап, жолаушы-
ларға қоғамдық орындарда бұзақылықтар 
мен вандализм көріністеріне жол бермеу, 
ортақ пайдаланылатын орындарды ластамау, 
саябақтар мен көшелердегі жарықшамдар 
мен мүліктерді бүлдірмеу туралы насихат 
жүргізді. Сонымен қатар ұсақ бұзақылық 
жасаған, ортақ пайдаланатын орындарды 
ластаған, халықтың тыныштығын бұзған 
және алкогольдік ішімдіктерді ішіп немесе 
қоғамдық орынға масаң күйде келген аза-
маттарды ҚР Әкімшілік құқық бұзушылық 
туралы кодексінің баптарына сай әкімшілік 
шараға тартылатындығы туралы ескертті, 
– дейді бұл туралы Сай-Өтес станциясы 
ЖПб бастығының міндетін атқарушы 
Нұрлыбек Рахметов.

Суретті түсірген автор

Теміржолшылар тұрғындар-
дың бейқамдығы мен өміріне 
жауапкершілік танытпайтын-
дығына алаңдайды. Ақтөбе 
станциясы аумағында үш күнде 
34 әкімшілік құқық бұзушылық 
анықталды. Сондықтан, акция 
барысында сақтық шараларына 
шақырған парақшалар тара-
тып, тұрғындарды қауіпсіздік 
ережелерін ескеруге шақырды. 

«Арнайы белгіленген жерден 
өту, жол бойында құлаққап 
тақпау, станция аумағын, 
теміржол бойын таза ұстау 
туралы жұмыстар апта сайын 
өтеді», – деген Ақтөбе стан-
циясының басшысы Нұрлан 

Ермағамбетов әр аптаның 7 
күнінде 24 сағат бойы қауіпсіздік 
басты назарда екенін жеткізді. 

 «Акцияның негізгі мақсаты – 
азаматтардың құқықтық санасы 
мен мәдениетін арттыру, ха-
лықтың арасында тәртіпсіздікке 
және ұсақ құқық бұзушылыққа 
«мүлдем төзбеушілік» қағида-
тын қалыптастыру, сондай-ақ 
қоғамдық тәртіп пен азаматтар-
дың тыныштығына әсер ететін 
ұсақ құқық бұзушылықтарды 
ескерту және анықтау болып 
табылады», – дейді Көліктегі ПД 
Ақтөбе станциясындағы желілік 
полиция бөлімінің қызметкері 
Роза Төлегенқызы. 

КАК ВАКЦИНАЦИЯ 
ДЕЙСТВУЕТ 
НА ОРГАНИЗМ

День за днем коллектив АО «НК 
«ҚТЖ» набирает все более крепкий 
коллективный иммунитет бла-
годаря массовой вакцинации от 
сovid-19. И по словам экспертов, это 
самая надежная и сильная защита 
от коварной болезни. Тем более 
сейчас, когда в стране увеличилось 
количество случаев выявления 
индийского штамма.

Асель ШАЙХЫНОВА,
Нур-Султан

ЮБИЛЕЙ

ПРИМЕР ДОСТОЙНОГО ПУТИ
На минувшей неделе узловой Совет ве-
теранов станции Нур-Султан поздравил 
с 80-летием Почетного железнодорож-
ника Даригу Алпашеву. Примечательно, 
что юбилей совпал с еще одной важной 
для Дариги Садыковны датой – ровно 
55 лет назад она пришла работать на 
железную дорогу, и сегодня является 
достойной представительницей дина-
стии с более чем 200-летним стажем.  

ПОЙЫЗДАҒЫ 
КЕЗДЕСУ

Маңғыстау стан- 
циясындағы желілік 
полиция бөлім-
шесіне қарасты 
Сай-Өтес стан-                                                   
циясындағы желілік 
полиция бөлімше-
сінің қызметкерлері 
жолаушылар по- 
йызында халықпен 
кездесті. 

САҚТЫҚ ШАРАЛАРЫН САҚТАУ ДА ҮЛЕС 
Өткен аптаның соңғы үш күнінде Ақтөбе станциясының қызметкерлері  
желілік полиция бөлімімен бірлесе теміржол аймағында тәртіпсіздікке 
және құқық бұзушылыққа «мүлдем төзбеушілік» атты кең көлемді ак-
циясын өткізді.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

Теміржолшылардың бас ауруына айналған мал 
басу оқиғасы биыл да азайған жоқ. Машинистер 
тарапынан 12 шұғыл тежеу оқиғасы орын алды. 
ПЧ-53 бойынша 8 жағдай, ПЧ-54 бойынша 4 
жағдай тіркелді. Бұл былтырға қарағанда азайған 
көрінеді, өткен жылы бұл уақытта 49 жағдай 
тіркелген болатын.  

Екі жол дистанциясы бойынша төрт мал басу 
оқиғасы орын алды. Көктерек-Түлкібас өткеліндегі 
3374 шақырымдағы төртінші пикетте жылқыны 
қағып кеткен. Дегенмен локомотивке ешқандай 
зиян келмеген, теміржолдың бойында қоршау 
болмаған. Түркістан-Арыс учаскесіндегі РЗД-37 
– Қарақоңыр өткелінде 3181 шақырымдағы 8 пи-
кетте №2624 пойыздың машинисі Расулов шұғыл 
тоқтауға мәжбүр болды. Себебі жолдың бойында 
түйе жайылып жүргендіктен дер кезінде тоқтатып 
үлгерді. Мұнда да жолдар қоршаусыз болған. 

Түлкібас-Арыс теліміндегі Қорғасын-Игілік 

өткелі 3275 шақырымдағы бесінші пикетте 
№2493 электровоз 62 км/сағат жылдамдықпен 
келе жатып, шұғыл тоқтауды іске қосты. Себебі 
машинист Нұрбеков жолда жайылып жүрген 
сиырды көріп қалады. Малдың иесі табылып, оған 
Шымкент ЖПБ капитаны хаттама толтырды. Тағы 
бір мал қағу дерегі Қалаш-Бадам өткелінде орын 
алды. Мұнда да машинист жолда жайылып жүрген 
сиырды көріп, шұғыл тоқтады. Жол екі жақта да 
қоршаулы болған, локомотивке зиян келмеген.  
Арыс-Сарыағаш учаскесі Жылға-Дарбаза өткелі 
3312 шақырымдағы төртінші пикетте 2329 элек-
тровоздың машинисі Иманбеков 45-50 км/сағ 
жылдамдықпен шұғыл тежеу қолданды. Себебі 
жолда сиыр жайылып жүрген. Локомотивке зақым 
келмеген. Сонымен қатар, Сарыағаш-Дарбаза мен 
Ынтымақ-Манкент өткелі аралығында да сиыр 
және жылқы малын қағып кете жаздаған дерек 
тіркелді. Аталған мәселені жанайқай қылып жыл 
сайын көтерсе де теміржолға жақын тұратын 
тұрғындардың қаперіне кіріп-шықпайтыны 
қынжылтып тұр дейді сала мамандары. 

ҚАРАУСЫЗ МАЛДАН ҚАЙЫР БОЛМАЙ ТҰР...   
Жыл басынан бері Шымкент магистральдық желі бөлімшесі бойын-
ша  пойыздар қозғалысы қауіпсіздігі толық сақталып отыр, ешқан-
дай қауіпті бұзушылықтарға жол берілмеді. Дегенмен, басты қауіп                      
қараусыз жайылған төрт түліктен төніп отыр. 

Жан ПЕРДЕБЕК,
Шымкент

прибытию грузов станции Акмо-
линск, затем приемосдатчиком, 
товарно-билетным кассиром. К 
слову, с профессиональной деятель-
ностью Дарига Садыковна всегда 
умело совмещала и партийную 
работу. В 1976 году она назначена 
дежурной по дистанции погру-
зочно-разгрузочных работ. Тогда  
дистанция объединяла Караганду, 
Павлодар, Костанай и Кокшетау. 
Работа была сложная, сменная, а 
железнодорожная форма теперь 
была обязательным атрибутом 
деятельности. 

– Мне повезло найти любимое 
дело. Я не представляю своей жизни 
без железной дороги. Ровно 55 лет 
проработала на одном месте, 26 из 
них посвятила профсоюзу, возглав-
ляла профком родной дистанции, 
– рассказывает именинница. 

Ее коллега и подруга Людмила 
Ждаморова вспоминает, как в 
трудные 90-е они вместе органи-

зовывали поставку продуктов для 
железнодорожников, летний отдых и 
санаторное лечение, строительство 
четырех жилых домов, в котором 
принимали непосредственное 
участие, и выдачу квартир работ-
никам отрасли.

С должности председателя                   
профсоюза «Казтранссервис» Дарига 
Алпашева вышла на заслуженный 
отдых, однако до 73 лет продолжала 
профсоюзную деятельность. В 1995 
году получила высшую отраслевую 
награду – знак «Почетный железно-
дорожник». Ее безупречный труд 
отмечен также правительственными 
наградами «За трудовое отличие», 
«Еңбек ардагері» и множеством 
других медалей и грамот.  

Вместе с супругом Дарига Сады-
ковна вырастила троих детей.  Сын 
Болат трудится в автодорожной 
сфере, а дочери Жибек и Умут 
продолжили династию железнодо-
рожников. Посвятили жизнь работе 
в отрасли и многие родственники 
из семей Алпашевых и Кошеновых. 

Железнодорожная династия 
Алпашевых-Кошеновых с более 
чем 200-летним стажем является 
примером для многотысячного 
коллектива сотрудников АО «НК 
«Қазақстан темір жолы», своей 
карьерой и трудолюбием отож-
дествляя корпоративные ценности 
компании БЛАГО. И не случайно 
одна из ценностей носит название 
Гордость – АО «НК «ҚТЖ» гордится 
работниками, внесшими большой 
вклад в развитие стальной маги-
страли Казахстана. 

Почетный железнодорожник 
Дарига Алпашева называет себя 
по-настоящему счастливой – лю-
бимая работа, большая и дружная 
семья, любящие дети, шестеро 
внуков и 10 правнуков. 

Фото автора

«Мүлдем төзбеушілік» акциясы 
аясында үш күнде 34 әкімшілік 
құқық бұзушылық анықталды. 
Тәртіп сақшыларымен әкімшілік 
хаттама толтырылып, түсіндірме 
жұмыстары жүргізілді. «Егер 
әр азамат өз-өзіне бекем бо-
лып, сақтық шараларын сақтап 
жүрсе, соның өзі қауіпсіздіктің 
сақталуына үлкен үлес» дейді 
акцияны ұйымдастырушылар. 

Қауіпсіздік


